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zaken zoals een wijziging van de Statuten of een 
verhoging van de contributie. Wel prettige zaken zoals de 
voorbereiding van het 50-jarig bestaan van de hond, dat 
op 6 september a.s. zal worden gevierd. 

Opening 
In zijn openingswoord ging voorzitter. G. Hollander, 
nader in op een aantal aktuele zaken zoals; de opheffing 
van de Afdeling Bijenteelt van het Landbouwschap en de 
hieruit voortvloeiende noodzaak om meer overleg te 
plegen in de Bedrijfsraad, als samenwerkingsorgaan van 
de georganiseerde bijenhouders. Aandacht schonk de 
voorzitter ook aan het goed functioneren van het 
maandblad Bijen. De heer Wieleman kreeg woorden van 
dank en een attentie aangeboden voor de wijze waarop hij 
een bijdrage leverde aan het maandblad als lid van de 
redactie. Zijn opvolger Rob Molenaar stelde zich al voor 
in het februarinummer (pag. 55). Extra aandacht besteedde 
de voorzitter aan de noodzaak van een zorgvuldige 
ziektebestrijding en het risico van spuitschade. Bij dit 
laatste wees de heer Hollander op de moeilijke regeling 
van schadevergoeding met verschillende juridische 
aspecten hieraan verbonden. 

Hamerstukken 
De agendapunten, notulen, mededelingen en jaarverslag 
1996 konden als hamerstukken worden afgedaan. Dit 
vooral door de correcte verzorging ervan door de secretaris, 
Rien Veldkamp, waarvoor de voorzitter hem dank bracht. 
In feite gold dit ook voor het financieel verslag over 1996 
en de begroting voor 1998. Besloten werd de contributie 
voor 1998 te handhaven op f30,- enf10,- voor de bij-
drage Arnbrosiushoeve. De vergadering ging spontaan 
accoord met het voorstel van de kascommissie: bestaande 
uit de heren Athmer en Speelman, om de penningmeester 
decharge te verlenen voor het gevoerde beheer. Ook de 
bestuursverkiezing, wegens periodiek aftreden van de 
heren Molenaar, Veldkamp en Visser, verliep zeer vlot, 
doordat ze wegens enkelvoudige kandidaatstelling met 
algemene stemmen konden worden herkozen. 

Ambrosiushoeve 
Desgevraagd ging de heer A. de Ruijter nader in op een 
aantal aspecten van het onderzoek en de financiering 
ervan op de Ambrosiushoeve. Dit leidde tot een zeer 
levendige en zinvolle gedachtenwisseling over onder meer 
de volgende zaken: de overheid distantieert zich steeds 
meer van het onderzoek, maar bijenhouders en andere 
belanghebbenden zoals tuinders en fruittelers stellen zich 
positief op; meer onderzoek is nodig naar de 
gezamenlijke belangen van bijenhouders en 
natuurbeschermers. Onderzoek moet beschikbaar en 
paraat zijn in actuele situaties als bijenziekten, 
spuitschade en andere gevallen van bijensterfte die zich 
soms plotseling voordoen. Terecht dat voorzitter 
Hollander in de afsluiting van deze jaarvergadering kon 
spreken van een goede vergadering, waaraan alle 
aanwezigen een nuttige bijdrage leverden. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Villiderink 

De Algemene Vergadering net achter de rug en met een 
goed gevoel. De agenda vlot kunnen afwerken en op 
moeilijke punten een duidelijke steun in de rug gekregen. 
We kunnen verder na het vertrouwen dat de leden ons 
hebben gegeven. Ik loop de vergadering even door zodat 
ook de afwezigen een indruk krijgen. 
In mijn openingsspeech heb ik gemeld dat de gevreesde 
teruggang in leden door de sterke contributieverhoging 
achterwege is gebleven. Vorig jaar nauwelijks teruggang. 
Nu, in vergelijking met maart 1996, een teruggang van 82 
leden (1,5%), terwijl er net nog 300 aanmaningen voor 
contributiebetaling zijn verzonden. Betaalt 1/3 daarvan, 
dan hebben we zelfs ledenwinst. Voorheen was de terug-
gang steeds 2,5%. Een opluchting dus. Over de spuit-
schade heb ik gemeld dat we nog geen successen kunnen 
boeken, dat de Bedrijfsraad daarvoor nieuwe acties heeft 
afgesproken en hulp aanbood bij de statistische verwer-
king. Ik heb gemeld dat de discussie over concurrentie 
van honingbijen op andere insekten serieus genomen 
moet worden, ook al is er weinig onderzoeksresultaat 
beschikbaar. Maar wij moeten toe naar partnerschap in 
een verantwoord natuurbeheer. 
Bij de herdenking van onze overleden vrienden, noemden 
we de heer R.H. Geskes. 
Wij reikten een erekorfje uit aan de heren W.J. van 
Bergen, een bijzonder mens en een uitstekend imker en 
aan de heer J.J. Speelziek om zijn overdracht van de 
rechten van het Werkboek Bijenhouden. 
Als onderbreking van de zakelijke punten schetste 
Dr. Hayo Velthuis hoe de verschillende bijenrassen zich 
verspreid hebben voor en na de ijstijd en recentelijk door 
de imkers. Hij pleitte voor het werken aan één ras omdat 
alle kruisingen de steeklust bevorderen en dat is slecht in 
ons dichtbevolkte land. 
Na de koffiepauze werd de CD-rom op grootbeeld gepre-
senteerd en daarvoor werden Henk van de Broek en 
Koert Pieters met een groot applaus beloond. Vervolgens 
toonde de penningmeester hoe we van een oorspronke-
lijke offerte van f20.000,-voor een database, opklommen 
naar een offerte van f70.000 voor een echte interactieve 
CD-rom. Maar ook hoe wij verwachten dat dit project 
niet alleen kostendekkend kan verlopen maar kans heeft 
tot winst te leiden. Ook deze opzet kreeg een stevig applaus 
en de aanbeveling een Apimondiaprijs aan te vragen. Dat 
zou reuze leuk zijn, maar of we het tijdstip halen? 
Toen wij vervolgens de gevoelens over een nieuwe naam 
aftastten, bleek daarover verdeeldheid. Ongeveer de helft 
wilde vasthouden aan de oude naam, de andere helft 
wilde wel iets nieuws, maar was ten dele toch een beetje 
voorzichtig. De bal ligt dus weer bij het HB en (zonder 
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een ontwikkeling? Kunnen we lekker luierend in onze 
stoel afwachten hoe dit verder loopt? Dat zou zeer dom 
zijn. 
• Ten eerste omdat het onhandig is om beschuldigingen 
aan ons adres te negeren. Wij hebben termen genoeg om 
het belang van de bijenhouderij voor de Maatschappij 
Nederland aan te tonen. En hoe 7011, na veel eeuwen 
samenleving van honingbijen en andere insekten, er nu 
plots sprake zijn van een ernstige overlast? 
• Ten tweede omdat je de bezorgdheid serieus moet 
nemen, want als beschuldigingen niet kunnen worden 
onderbouwd, wil dat nog niet zeggen dat ze helemaal 
op lucht zijn gebaseerd. 
• Ten derde omdat een aantal imkers de verwijten over 
ons afroept. Het is terecht dat ons blad Bijen die proble-
matiek aan de orde heeft gesteld. De bijenweide neemt 
verder af door het beëindigen van de koolzaadteelt. En 
daarmee neemt de kans op wild-west taferelen toe. Het is 
mijn stellige overtuiging dat we moeten werken aan een 
grotere discipline bij het plaatsen van bijenvolken en op 
meer plaatsen tot een regulering moeten komen zoals we 
die op het koolzaad hadden. 
Naast deze overtuiging heb ik een verwachting. De ver-
wachting dat de bijenhouderij zich zal en moet ontwik-
kelen in de richting van natuurbeheer. Met kennis van 
zaken over de rol van de grootste bestuiver, de honingbij 
en met respect voor andere insekten. Misschien betekent 
dat beperking van het aantal volken en betere spreiding. 
Bij natuurbeheer hoort bredere kennis en verwondering 
over de hele biotoop en de meeste imkers hebben daarin 
al een voorsprong, heb ik gemerkt. 
1997 ons jubileumjaar. In een periode waarin het de 
bijenhouderij niet voor de wind gaat. Afnemende bijen-
weide, teruglopend ledenbestand, terugtredende overheid. 
Reden genoeg om het jubileum wat onderkoeld te vieren. 
Integendeel, zegt het HB. Juist nu is er alle aanleiding om 
extra aandacht te geven aan de bijenhouderij. Pracht kans 
voor vernieuwing en publiciteit. Wij hebben die PR 
onvoldoende verzorgd en we hebben nu een schone 
gelegenheid. Laten we die ten volle benutten. Het pers-
plan ligt gereed; het woord is aan de pers. Nee, niet 
onderkoeld vieren. Het is niet gering om honderd jaar een 
groot aantal imkers verenigd te houden. Dat ging soms 
met veel saamhorigheid en soms nogal stekelig. Het 
jubileumboek doet het uit de doeken. Maar honderd jaar 
is niet niets en ook nu zijn we een kerngezonde verenig-
ing. Je moet je toch niet voorstellen dat bij het twee-
honderdjarig bestaan gemeld wordt dat ze het eerste 
eeuwfeest niet durfden vieren! Wij hebben voor onze 
viering enkele uitgangspunten gekozen: 
1. De historie komt volledig tot z'n recht in het jubileum-
boek; dat gaan we niet herhalen. 
2. Wij proberen een modern imago van de bijenhouderij 
uit te dragen: bestuiving en natuurbeheer en de CD-rom 
is daarbij ons symbool; 
3. Wij verlaten onze besloten bijenkorf en stellen ons 
breed op in de verwachting de pers te halen om de inhoud 
van onze viering, niet alleen om de honderd jaar. 
4. Wij proberen richting te krijgen voor onze 
bestuurlijke inzet voor de komende tijd. Dus, een brede 
viering ondanks financiële avonturen, maar met 
vertrouwen in onze toekomst. Die financiële avonturen 

overleg) lijkt mij dat handhaving van de oude naam, met 
een korte roepnaam een aardig compromis kan zijn. 
De bestuursverkiezing duurde één minuut door herbenoe-
ming van de heren Bas van Kuijk en Bert van Westhreenen, 
waarvoor onze dank. 
In de rondvraag kwamen nog enkele suggesties, zoals 
aandacht voor werving van jongeren, pakketten voor 
eigen onderwijs, het werken aan een zachtaardige bij. 
samenwerking met de Bedrijfsmatige Imkers, nu een 
stichting, en daarentegen vooral het beeld uitdragen van 
een liefhebbersvereniging. Een vergadering om daarna 
fluitend naar huis te rijden. 

Toespraak AV 1997 
Dick Vuiulerink 
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Wij vergaderen dit keer in het 100ste jaar van de VBBN. 
Een belangrijk jubileumjaar. Voor ons allen een voorrecht 
om dat mee te maken. Voor het HB vooral ook heel span-
nend om het voor te bereiden. Straks daarover meer. Eerst 
kijk ik even terug op het 99ste jaar. het jaar 1996. Ik stip 
daarbij enkele zaken aan: daar was de grootste contri-
butieverhoging in 99 jaar, althans absoluut gezien. Moge-
lijk dat er vroeger wel verhogingen waren die, gelet op de 
levensstandaard, minstens zo diep ingrepen. Dat is nu 
moeilijk meer te beoordelen. Maar, in 1996. vijftien 
gulden, waarvan tien voor de VBBN, was niet gering. 
Terugkijkend op het proces om dat aanvaard te krijgen, 
mogen we ons verbazen en verheugen: reeds lang te voren 
hebben we het voornemen in alle openheid aangekondigd; 
wij hebben de leden er niet mee overvallen; wij hebben 
hen met een persoonlijke brief er zelfs niet de neus 
opgedrukt. En dan, ondanks alle waarschuwingen dat dit 
leden gaat kosten, is het ledenverloop in 1996 vrijwel 
nihil, terwijl het tot dan steeds 2,5% was. Dan komt de 
slag wel in 1997, dachten we. Maar in vergelijking met 
maart 1996. hebben we 82 leden minder (1.5%), terwijl 
er net nog 300 aanmaningen zijn verstuurd. Stel nou eens 
dat 1/3 alsnog betaalt, dan hebben we zelfs ledenwinst. 
Wij begrijpen onze bijen niet altijd. bij imkers is het een 
stuk moeilijker. Of is het een effect van open communicatie? 
Of van waardering voor de ontwikkelingen in de VBBN? 
De tweede opvallende zaak in 1996 was de grote spuit-
schade door bestrijding van de grote bladluisplaag op 
graan en aardappel. Met dimethoaat en parathion was de 
bladluis effectief te bestrijden maar helaas ook de honing-
bijen die bij gebrek aan nectar, de honingdauw verzamel-
den. Uiterst triest voor ruim 200 imkers die van 1.000 
volken tenminste alle vliegbijen verloren. En een financiële 
schadepost uiteraard, maar de teleurstelling om het verlies 
van wat je zorgvuldig hebt opgebouwd is veel groter. Wij 
hebben alert gereageerd en u kunt straks uw oordeel daar-
over geven. Natuurlijk hadden we gehoopt u nu grote 
resultaten te kunnen melden. Zover is het nog niet. 
Als derde vermeldenswaardige aspect van 1996 wijs 
ik op de discussie die op gang kwam over de oneerlijke 
en bedreigende concurrentie van honingbijen ten opzichte 
van andere insekten. Deze discussie verloopt moeizaam 
omdat er weinig goede onderzoeksresultaten beschikbaar 
zijn. Maar is dit zo maar een incident of een signaal van 
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hebben ons flink bezig gehouden, kan ik it verzekeren. 
Wij kunnen ook rekenen op financiele steun \ an derden. 

maar minder dan we verondersteld hadden. En gaande-
weg ontdek je dat het ook hier opnieuw geldt: De tijden 
veranderen, we moeten op onze eigen benen staan en dat 
kon wel eens beter gaan, dan we ooit konden denken. We 
zullen u daar straks iets van laten zien. Het HB en enkele 
anderen hebben al veel gedaan. maar er moet nog veel 
gebeuren, Misschien doen we daarbij een beroep op 
enkelen van u. Beschouw het dan als een voorrecht om 
dit eenmaal in de honderd jaar te kunnen doen. Hierbij 
verklaar ik de Algemene Vergadering in het 100ste jaar 
van de VBBN voor geopend. 
En zoals gebruikelijk willen wij nu opstaan en even stil 
staan bij hen dip ons dit jaar zijn ontvallen... 
Als ik daarbij één van hen bij name noem, dan is hij een 
voorbeeld van allen die geobsedeerd waren van hun bijen 
en ervan hebben genoten. lk noem Rudolf Hendrik Geskes 
Overleden op 13 december 1996, 93 jaar oud, terecht erelid 
van de VBBN. Geskes was een begrip in de 
bijenhouderij, wie kende hem niet, wie heeft niet tot zijn 
leerlingen of toehoorders behoord? Hij deed belangrijk 
commissiewerk, was bestuurder, ook in het HB. Maar 
Geskes zal vooral bij ons voortleven als de man van 
Schiermonnikoog, de koninginnenteler en voorlichter op 
koninginnenteeltgebied. Hij is herdacht in Bijen van 
februari 1997; wij herdenken hem en de andere 
overledenen hier opnieuw in grote dankbaarheid dat zij in 
ons midden waren. 

Honderd jaar VBBN 
De VBBN heeft voor de activiteiten, die met betrekking 
tot het 100-jarig bestaan ontwikkeld worden, geld nodig. 
Het Hoofdbestuur (HB) staat een waardige doch 
bescheiden viering voor, hetgeen echter toch de nodige 
financiële middelen vergt. In het afgelopen jaar heeft het 
HB activiteiten ontplooid om via externe bronnen in de 
fondsenwerving te voorzien. Dit heeft wel tot resultaat 
geleid, maar nog niet tot een voldoende opbrengst. 

Daarom richt de VBBN zich nu tot haar leden met een 
aanbod, waar zowel de VBBN-leden als hopelijk ook de 
VBBN zelf beter van kunnen worden. Ter gelegenheid 
van het 100-jarig bestaan willen wij een jubileumsticker 
uitgeven, waarop uw naam en adres gedrukt wordt. Op 
deze sticker staat ook het logo van de VBBN en de 
vermelding '100 jaar VBBN'. 
De opbrengst van dit project gaat naar het Jubileumfonds. 
U trof in het midden van het aprilnummer een inlegvel 
aan met daarop meer informatie en een voorbeeld, dit is 
tevens het bestelformulier. De VBBN heeft als gevolg van 
de enthousiaste reacties besloten de inzendtermijn met 
twee weken te verlengen. U kunt dus insturen tot 15 
mei a.s. 

Wij hopen dat velen van u van deze mogelijkheid gebruik 
zullen maken, om via ons produkt 'honing', tiw naam en 
het 100-jarig bestaan van de VBBN bekend te maken. 
Uiteraard staat het ook niet-VBBN-leden vrij om deze 
jubileumstickers te bestellen. 

Een zonnig Jubileumjaar 
De VBBN bestaat dit jaar, 1997, een eeuw. In de 
afgelopen honderd jaar hebben wij natuurlijk gemerkt dat 
wij als vereniging weinig invloed op het weer kunnen 
uitoefenen. Maar om het jubileumjaar toch een zonnig 
aanschijn te geven, ontvangen alle VBBN-leden hierbij 
een zakje zonnig `bijenbloemenmengser. Als u dit zaad 
nu meteen uitzaait, heeft u van juni tot september een 
prachtige bijenweide. En in de winter kunnen de vogels 
ook nog nagenieten van de uitgebloeide bloemhoofdjes. 

Tip 
Vraag de afdeling Groenvoorziening van uw gemeente 
eens of ze in dit hijenjubileumjaar hun openbare bermen 
willen inzaaien met een insektenvriendelijk mengsel. De 
medewerkers van het Bijenhuis Wageningen geven graag 
advies over geschikte mengsels. 	
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Fotowedstrijd VBBN 100 jaar 
Vergeet u niet mee te doen aan de fotowedstrijd die de 
VBBN organiseert i.v.m. haar 100-jarig jubileum dit jaar? 
Zie voor nadere informatie Bijen 6(3): 87 (1997). 

Jubileumactie VBBN 
Welke imker (VBBN-leden en leden van de bonden) 
maakt een ontwerp voor een nieuw (honingpot)etiket? 
• een algemeen etiket dat door elke Nederlandse imker te 

gebruiken is 

Hier vinden 

VBBN-leden 

een zakje bloemenzaad 
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;iiidei.cn Iiehheii i11 veel geda;iii. iii;iai- er iiioC1 nog veel iiiiii\cliijii te geven. oiii\iriigcii Lilie VII13N-Icdcii liicr1ii.i 
g e h c i ~ r ~ ~ i ,  Miischic11 i1oc11 \ve ilaiirhii ccii Iicrocli op een /ilhiC /o~inip ~h!~e~~liIo~i~ie~~~~ic~igi~I'. :\I\ L I  dit /:lriii 
crihelcri van LI. Hc\clio~ru Iici claii ;ilx ccii \,oorrc~~lit 0111 IILI  i i ~c~ccn  iri~/iri~ii. li cel'^ 11 \ i111 ji111i i01 ~c~ i i c i i i l~c r  cc11 
tlii eeiinianl in ilr lioiidcril jii~ii- ie hiiiiiicii ilocii. Hierbij pr;icliiige hijeii\\ciile. Eii in tlc \iiiiIcr hiiiiite~i iic \cist.l\ 
\ ci.kluiir ik de Alpe~iierie Vcrp;idcr-iiig iii Iici IOO\ic ,iii:ii- ook nop ringciiieicii I ;in itc iiitychlocidc hlociiiliool'ilic~. 
\:i11 ilc VBBN voor geolicii~l. 
I I i i  /o;il\ geIii~iiiheli.jh wille11 wi.1 iiii  op\i;iaii ('11 even \ l i l  'ril) 
siiiiiii hij hen tlie 011s dil j;iar /i,in ontvallen ... Vraal- dc ;ifilcliiig (;rocii\oor/iCiiiiig \;i11 l i \ \  gc i i icc i i~~ 
l i r h i  6 1  I h i I I I ~  I C I  L i l c ccii\ o l  /c iri ~ l i i  hi,jcr~irhilc.i1111~i;1:1i- l i ~ i i i  oliciih;ii-c I>criiicii 

\;i11 tlc L'I3I3N. Geskcs was een hesi-ip i11 ilc 

rwee weken te verlengen. U kunt insturen tot 15 
me4 as. 

Wij hopen dat velen van u van deze mogelijkheid gebruik 
zullen maken, om via ons produkt 'honing', Úw naam en 
het 100-jarig bestaan van de VBBN bekend te maken. 
Uiteraard staat het ook niet-VBBN-leden vrij om deze 
jubileumstickers te bestellen. 
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 
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• dat te zijner tijd in de Imkersshop van het Bijenhuis 
Wageningen verkocht kan worden 

• waarvan de gedrukte tekst voldoet aan de eisen voor 
etikettering van honing 

• waarbij ruimte is gereserveerd voor het schrijven of 
drukken van de gegevens van de imker. 

Het winnende ontwerp voor een etiket zal door een jury. 
bestaande uit leden van het hoofdbestuur van de VBBN 
en van de commissie Honing van de VBBN, worden aan-
gewezen en bij één van de jubileumactiviteiten worden 
bekendgemaakt. Ontwerp inzenden %II& 1 september 
1997 VBBN, t.a.v. de commissie Honing. Grintweg 273, 
6704 AP Wageningen. Inl.: 0317-422422, fax 0317-
424180, E-mail bijenhuis@tip.n1 

Oproep materiaal CD-rom 
Vergeet ti niet materiaal in te sturen voor de CD-rom die 
de VBBN laat maken i.v.m. haar 100-jarig bestaan dit 
jaar. Zie Bijen 6(3): 82 (1997). 

NCB 

Van de bestuurstafel 
J. Beekman 
De vergadering van het Bondsbestuur heeft plaatsgevon-
den op 13 maart 1997. De volgende zaken zijn aan de 
orde geweest. 
Notulen bestuursvergadering d.d. 6-2-97 
Gewijzigd is dat de Ambrosiushoeve het octrooi 
verkregen heeft voor het kweken van hommels en dat 
voor dit octrooi licentie is verleend aan Brinkman Bees. 
Glasvervuiling 
De rechter heeft een imker veroordeeld tot het betalen van 
de onkosten voor het schoonmaken van de kas en het 
verplaatsen van de helft van zijn bijenvolken. Het bonds-
bestuur zal i.v.m. deze zaak een brief schrijven aan Inter-
polis om enkele vragen te beantwoorden. 
Landelijke eisen m.b.t. honingkeuring 
Het bondsbestuur zal in de Bedrijfsraad het voorstel doen 
om de normen voor het keuren van honing landelijk aan 
te pakken. De hond NCB wil hierin wel de kartrekker zijn. 
Spuitschade Boekel 
Hier zijn nieuwe ontwikkelingen te melden. De vereniging 
Boekel zal worden ingelicht en de Ambrosiushoeve zal in 
Bijen hierover een artikel schrijven. 
Afvaardiging Apimondia 
Het voorstel om de redactie van Bijen af te vaardigen 
naar het Apimondiacongres te Antwerpen. Het bonds-
bestuur gaat accoord om de kosten ten laste te brengen 
van de post 'onvoorzien' van de begroting 1997. 

Bestuivingsvergoeding 
De laatste bestuivingsvergoedingen van de veilingen zijn 
overgemaakt aan de diverse kringen. De bedoeling is dat 
de kringen e.e.a. met de bij de kring aangesloten vereni-
gingen regelen. 
Reparatie tentoonstellingspanelen 
Voor de reparatie van de panelen, gebruikt op de laatSte 
Floriade is gevraagd om een garantie ten laste van het 
budget van de Bedrijfsraad. Het Bondsbestuur is niet accoord 
en heeft het verzoek terugverwezen naar de Bedrijfsraad. 
Bijenvolken voor het fruit 
Er zijn bijenvolken aangeboden voor het fruit. De heer 
C. Havendans zal de aanbieders benaderen. 
Algemene vergadering Bond van Bijenhouders 
Alle benodigde stukken zijn door het bestuur goedgekeurd, 
zoals notulen 1996, jaarverslag, rekening en begroting 
1998. 
Tuinidee 97 te 's-Hertogenbosch 
De beurs is zeer goed bezocht (± 90.000 bezoekers). Een 
matig resultaat wat betreft mensen die bijen willen gaan 
houden. Geïnteresseerden buiten ons werkgebied, zullen 
aangemeld worden bij de andere organisaties. Financieel 
een positief resultaat. 
Informatiemap Drachtverbetering 
In verband met de kosten gaat het Bestuur niet aecoord 
met het voorstel om de gehele map te vervangen, Wel zal 
relevante informatie ter aanvulling naar de houders van de 
map verstuurd worden. De ziektepreventiecommissie en 
de dracbtverbeteringscommissie zullen ieder jaar eenmaal 
gezamenlijk vergaderen. 
Studiedag 1997 
Het verslag van de Studiedagcommissie is besproken. Het 
aantal inleiders moet worden beperkt, de workshops in de 
gangen opstellen en de aula vrijhouden voor gezamenlijke 
lezing en lunch. 

AMILIEBERICHTEN 

De natuur was Jaap z'n leven 
De bijen, planten, bomen een gegeven. 
Jaap wandelde en fietste menig uur 
door zijn geliefde natuur. 
Die liefde hebben wij allen van hem gekregen. 

Op 11 maart 1997 overleed plotseling op 55-jarige leeftijd 

JAAP WONDERGEM 

Bijna 30 jaar was Jaap lid van onze vereniging. Hij was er 
altijd: op de vergaderingen en alle andere gelegenheden. Hij 
was een uitstekende beheerder van de bijenstal. Enige jaren 
geleden maakten wij mee dat hij ziek werd en pas op de 
plaats moest maken. Maar hij werd beter en tot onze vreugde 
konden wij hem weer begroeten bij de bijenstal als vanouds. 
Zijn plotseling overlijden kwam onverwacht. Wij missen een 
bescheiden en beminnelijke collega-imker, die zoveel liefde 
had voor de bijen en de natuur in het algemeen. 

Ons medeleven gaat uit naar zijn vrouw Coby, zijn kinderen 
en verdere familie. 

Bestuur en leden 
VBBN subvereniging Voorne Putten 
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cliit te /i,jiiei- iijd i i i  de Irnlei-ssh 
\I:agciii~igeii veskoclit h;iii \~:oi.d 
14 :i:i~-\ i111 ile gccir~ihic tekst veld 
ctikeircrii~g \:i11 lioriirig 

;i:irbi,i s~iiriitc i3 ~ c i . c ~ c s \  cerci 1 ooi. liei 
clsiikhcii \.:in de gcgc\cii\ \.iii clc. iriikei.. 

Hei inneiiclc. oiit\vci-p \ooi- cc11 ctihct /c11 
I>c.hlaaiicle uit Icdeii \ai1 lier Iic)oÌclhestu~ii- 
e11 \,ar1 de ~oiiiiiiishic Hoili i i~ van ~ l c  \!UKN. \\<>i-dcii ;i 

Ons m e d e k  gaat uit naar z@ wouw C&, z& lkhäem~ 
en v* familie. 

Bestunr en 1- 
VBBNsubwm&pinSWmmeR#Een 
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